



**USA & Canada: Economics – Politics – Culture. 2013-2024**

ISSN 2686-6730

URL - <http://usacanada.jes.su>

All right reserved

Issue 4 (580) Volume . 2018

## **AMERICAN WOMEN AND D. TRUMP'S ADMINISTRATION: YEAR LATER**

**Nadezhda Shvedova**

### **Abstract**

Republican D. Trump received about three million votes less in the general presidential elections in November 2016, than Democrat H. Clinton, but won a majority in the Electoral College, which is formed by voting in individual states and determines the outcome of the election. The historical gender gap was not sufficient for the victory of H. Clinton in the presidential race of 2016. The Republican candidate, Donald Trump, won, contrary to the expectations of many people. In general, the 2016 elections are marked by the highest level of diversity of the represented electorate in the US history: 31% of eligible voters are representatives of racial and ethnic minorities. The growing role of minority women has been observed in the current gender gap in support of democratic candidates. Evaluation of the role of women voters in the outcome of the last presidential election is an important part of the discussions after the race. After the official inauguration of 45 US President (January 21, 2017), thousands of American women marched in all parts of the country and abroad. The event was noted as the largest in public and political life in the United States, as well as outside the country. The demonstrators sought to convey to the new president D. Trump the message about the importance of women's rights and human rights in general. Demonstrators are in favor of racial and gender equality, accessible health care and the right to choose (abortion) - these are exactly the issues that are threatened during the reign of D. Trump. President Donald Trump refuses a number of victories of women, won by hard work under the Obama administration. January 21, 2018 in the United States marked the first anniversary of the "March of Women" by holding the next "March of Women - 2018". Practically throughout the year there was preparation for him. The campaign was conducted by women's NGOs with an eye to the autumn elections to the US legislature to win votes in support of a significant change in November 2018. Women in the United States gained sufficient leverage of power and influence in shaping their own destiny

and the vector of the country's development. The women's movement in the United States performs the most important function in the political space of the country: it articulates new values in the structure of mass consciousness, filling a new political space whose need for coverage has not been realized in time. It is known that women can make changes in the election results.

**Keywords list (en):** Women's March, Women's March 2018, Mizohinistic Attack, Feminist Majority Foundation, National Women's Hall of Fame, Equal Rights Amendment (ERA), The National Organization of Women, #MeToo, Emily's List, The Galvanize Program, The Patient Protection and Affordable Care Act of 2010, Obamacare, The Convention on the Elimination of All Forms of Discrimination against Women (CEDAW)

**Date of publication:** 09.04.2018

**Citation link:**

Shvedova N. AMERICAN WOMEN AND D. TRUMP'S ADMINISTRATION: YEAR LATER // USA & Canada: Economics – Politics – Culture. – 2018. – Issue 4 (580) C. 54-69 . URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-364/>

# АМЕРИКАНСКИЕ ЖЕНЩИНЫ И АДМИНИСТРАЦИЯ Д. ТРАМПА: ГОД СПУСТЯ

**Шведова Надежда Александровна**

## **Аннотация**

На президентских выборах 2016 г. республиканец Дональд Трамп получил примерно на 3 млн голосов меньше, чем демократка Хиллари Клинтон, но завоевал большинство в Коллегии выборщиков, которая определяет исход выборов. Исторический гендерный разрыв оказался недостаточным для победы Х. Клинтон в президентской гонке 2016 г. И вопреки ожиданиям многих, победил кандидат от Республиканской партии - Д. Трамп. В целом выборы 2016 г. отмечены самым высоким уровнем разнообразия представленного электората в истории США: 31% имеющих право голоса избирателей - это представители расовых и этнических меньшинств. В современном ген-дерном разрыве в поддержку демократических кандидатов наблюдается растущая роль женщин из числа меньшинств. Оценка роли избирателей-женщин в исходе последних президентских выборов - важная часть дискуссий после гонки. После официального вступления в должность 45-го президента США состоялся многотысячный марш американских женщин во всех концах страны и за рубежом. Событие было отмечено как крупнейшее в общественно-политической жизни в США, а также вне страны. Демонстранты стремились передать новому президенту сообщение о важности прав женщин и прав человека в целом. Участники демонстрации выступали за расовое и гендерное равноправие, доступное здравоохранение и "право на выбор" (прерывание беременности - аборты). Это именно те проблемы, которые находятся под угрозой во время правления Д. Трампа, отрицающего ряд побед женского движения, завоеванных в период президентства Б. Обамы. 21 января 2018 г. в США отметили первую годовщину женского марша проведением "Марша женщин - 2018". Практически в течение всего года шла подготовка к нему. Женщины в США обрели достаточные рычаги власти и влияния на формирование собственной судьбы и на вектор развития страны. Женское движение в США выполняет важнейшую функцию в стране: оно артикулирует новые ценности в структуре массового сознания, заполняя политическое пространство, необходимость охвата которого не была вовремя осознана. Известно, что женщины могут внести изменения в результаты выборов.

**Ключевые слова:** женский марш, "Марш женщин - 2018", "Мизогинистическая атака", "Феминистское большинство", "Национальный зал славы женщин, США", Поправка о равных правах (ПРП), Национальная организация женщин, хештег "Я тоже", "Список Эмили", программа "Воодушевление", закон "О защите пациентов и доступном здравоохранении" (2010 г.), "Обамакэр", Конвенция ООН о ликвидации всех форм дискриминации в отношении женщин

**Дата публикации:** 09.04.2018

**Ссылка для цитирования:**

Шведова Н. А. АМЕРИКАНСКИЕ ЖЕНЩИНЫ И АДМИНИСТРАЦИЯ Д. ТРАМПА: ГОД СПУСТЯ // США & Канада: экономика – политика – культура. – 2018. – Выпуск №4 (580) С. 54-69 . URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-364/>

---

User code: 0; Download date: 09.09.2024; URL - <http://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-364/> All right reserved.